
Marți, 14 iunie 2022, începe Evaluarea Națională. 
Procedurile pentru desfășurarea Evaluării Naționale la 
clasa a VIII-a sunt identice cu acelea de anul trecut, cu 
excepția rigorilor sanitare legate de purtarea măștii.

Examenele încep cu proba la Limba și literatura 
română. 

Accesul candidaților în săli este permis de la ora 8.00 
până la ora 8:30, iar examenul va începe la ora 9.00.

Timpul de redactare a subiectelor din cadrul fiecărei 
probe scrise este de 120 de minute și se calculează după 

completarea casetei de identificare.
Beneficiază de prelungirea timpului de lucru, cu 

maximum două ore, candidații pentru care s-a aprobat 
această solicitare de către Comisia Județeană de 
Organizare a Evaluării Naționale, în baza prevederilor 
Procedurii speciale pentru asigurarea condițiilor de 
egalizare a șanselor pentru elevii cu deficiențe de vedere, 
deficiențe de auz și tulburări de neurodezvoltare.

(Continuare  în  pagina  7)

Ajutorul financiar de 
700 lei reglementat prin 
OUG nr.74/2022 se 
acordă o singură dată, în 
l u n a  i u l i e ,  a c e l o r  
beneficiari ale căror 
venituri lunare cumulate 
sunt mai mici de 2000 de 
lei.

Sunt avute în vedere 
următoarele categorii de 
venituri: pensiile din 
sistemul public de pensii 

și din sistemele neintegrate sistemului public de pensii, care se plătesc în luna 
iulie 2022; venituri din drepturi acordate în baza legilor cu caracter special, care 
se plătesc în luna iulie 2022 prin casele teritoriale de pensii; venituri din 
indemnizația socială pentru pensionari; venituri din salarii și asimilate salariilor, 
realizate în luna aprilie 2022.

(Continuare  în  pagina  4)

C o m i s i a  
Europeană a publicat 
s o n d a j u l  a n u a l ,  
„ E u r o b a r o m e t r u  
F l a s h ” ,  p r i v i n d  
introducerea monedei 
e u r o  î n  s t a t e l e  
membre care nu au 
adoptat încă moneda 
comună. Sondajul a 
fost făcut în perioada 
20-29 aprilie 2022 în 
Bulgaria, Croaț ia, 
C e h i a ,  U n g a r i a ,  
Polonia, România și 
Suedia.

(Continuare  în  
pagina  4)

Ziarul tuturor teleormănenilor care au ceva de spus

Un ziar care nu tace, nu minte, nu iartă şi spune lucrurilor pe nume
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CJP Teleorman:

Precizări privind ajutorul financiar 
de 700 lei

Sondajul anual
 „Eurobarometru Flash” privind 

introducerea monedei euro

Pamfletul din nou

Unde ești tu, 
Orwel, doamne?

Măsuri care pot fi
 aplicate în perioadele

 cu temperaturi 
extreme



2 EVENIMENT - ACTUALITATE

În perioada 20 iunie–9 
septembrie 2022, pe teritoriul 
României se pot manifesta 
temperaturi ridicate extreme, 
iar pentru acest mot iv 
Inspectoratul Teritorial de 
Muncă Teleorman va urmări 
modul de respectare a 
prevederilor „Ordonanței de 
Urgență nr. 99/2000, privind 
măsurile ce pot fi aplicate în 
perioadele cu temperaturi 
e x t r e m e  p e n t r u  
protecția persoanelor 
încadrate în muncă.”

Prin temperaturi 
extreme ridicate se 
înțeleg temperaturi 
exterioare ale aerului, 
care depășesc +37oC  
sau,  core la te  cu  
condiții de umiditate 
mare, pot fi echivalate 
cu acest nivel.

Î n  c o n f o r m i t a t e  c u  
p r e v e d e r i l e  a c e s t e i  
ordonanțe, angajatorii sunt 
obligați să ia următoarele 
măsuri minimale pentru 
ameliorarea condițiilor de 
muncă: reducerea intensității 
și ritmului activităților fizice; 
asigurarea ventilației la 
locurile de muncă; alternarea 
efortului dinamic cu cel static; 
alternarea perioadelor de 

lucru cu perioadele de repaus 
în locuri umbrite, cu curenți de  
aer.

Pentru menținerea stării 
de sănătate a lucrătorilor, sunt 
necesare  u rmătoare le :  
asigurarea apei minerale 
a d e c v a t e ,  c â t e  2 - 4  
l i t r i / p e r s o a n ă / s c h i m b ;  
asigurarea  echipamentului 
individual de protecț ie; 
asigurarea de dușuri.

Angajatorii care nu pot 
asigura condiţiile menționate, 
d e  c o m u n  a c o r d  c u  
reprezentanţii sindicatelor 
sau cu reprezentanţii aleşi ai 
lucrătorilor, vor respecta 
m ă s u r i l e  d i s p u s e  î n  
Ordonanța de Urgență nr. 
9 9 / 2 0 0 0 :  r e d u c e r e a  
p rog ramu lu i  de  l uc ru ,  
eşalonarea pe două perioade 
a zilei de lucru etc.

Pentru prevenirea unor 
îmbolnăviri  profesionale 
determinate de lucrul în 
condi ţ i i  de temperatur i  
extreme, angajatorul trebuie 
să ia următoarele măsuri:

asigurarea examenului 
medical la angajare şi a 
controlului medical periodic, 
urmărind depistarea precoce 
a contraindicaţiilor pentru 
m u n c ă  l a  t e m p e r a t u r i  

crescute sau scăzute; 
asigurarea primului 
a j u t o r  ş i  a  
transportului la cea 
mai apropiată unitate 
s a n i t a r ă  a  
persoanelor afectate; 
t r e c e r e a ,  d u p ă  
posibilităţi, în alte 
locuri de muncă sau 
r e d u c e r e a  
p r o g r a m u l u i  d e  

muncă pentru persoanele cu 
a f e c ţ i u n i ,  c a r e  a u  
contraindicaţii privind munca 
la temperaturi extreme.

Pentru nerespectarea 
p r e v e d e r i l o r  a c e s t e i  
ordonanțe se vor aplica, acolo 
unde este cazul, sancţiunile 
prevăzute de legislația în 
vigoare.

Cornelia RĂDULESCU

Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață utilă de 201 mp, situat în Alexandria, str. 
Libertății, zona Burnas-Profi. Spațiul este amenajat pentru supermarket. Pentru detalii 
suplimentare, ne puteți contacta la nr de tel: 024312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 500 mp, situat în Alexandria, str 

Libertatii - magazin Venus etaj (deasupra magazinului Profi). Pentru detalii suplimentare ne 
puteți contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 120 mp, situat în Alexandria, str 

Libertății - magazin Venus parter (lângă Clinica Sante). Pentru detalii suplimentare ne puteti 
contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre inchiriere spațiu comercial în suprafață de 195 mp, situat în Alexandria, str. 

Libertății - magazin Adonis Parter (lângă magazinul DM). Oferim facilitati la plata chiriei pentru 
eventualele îmbunătățiri aduse spațiului. Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la nr de 
tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial, recent renovat, în suprafață de 405 mp, ideal 

birouri, situat în Alexandria, str. Libertății (fostul sediu al facultății Spiru Haret). Pentru detalii 
suplimentare ne puteți contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 220 mp, situat în Alexandria, str. 

Libertății (clădirea Poșta Română - etaj). Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la nr de 
tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 82 mp, situat în Alexandria, str. 

București, bl. 703D. Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la nr. de tel: 0247312854 sau 
0758565933.

***
Complex turistic Mara angajează personal feminin pentru următoarele servicii: spălătorie, 

cameriste motel și bucătărie – vase. Relații la telefon 0723.148.613.
***

SC Mara Prod Com SRL angajează escavatoriști și buldoescavatoriști. Relații la telefon 
0766.279.773.

***
SC ATAC GUARD&PROTECT SRL angajează agenți de pază. Telefon: 0247/312.854.

***
Angajăm șoferi categoria C. Relații la telefon 0766.279.773.

***
SC MARA PROD COM SRL angajează muncitori necalificați.  Relații la telefon 

0766.279.773.
***

Angajăm șef firmă de pază și paznici. Relații la telefon: 0766.279773.
***

SC MARA PROD COM SRL angajează economist și contabil, de preferat cu experiență în 
muncă.  Relații la telefon: 0247/314.575. 

***
Complexul turistic MARA angajează ospătari pentru restaurantul RIVIERA și personal de 

serviciu pentru motel și spălătorie. Relații la tel. 0723.148.613 sau direct la sediul complexului.

Anunţuri

L e g e a  c a r e  v a  
interzice centralele 
termice de apartament 
ar putea fi promovată 
mult mai repede decât 
era așteptat. Anunțul a 
fost făcut chiar de 
min is t ru l  Mediu lu i ,  
Barna Tanczos, în 
c a d r u l  f o r u m u l u i  
energe t i c  reg iona l  
FOREN. Actul normativ 
a intrat deja în procedura de avizare în minister, iar în curând va fi 
adus pe masa guvernului. O astfel de interdicție îi va afecta pe 
românii abonați la sistemul centralizat de furnizare a energiei 
termice învechit și foarte scump.

Ministrul Mediului, Barna Tanczos, susține că proiectul de act 
normativ care vizează interzicerea centralelor termice de 
apartament a intrat în avizare la minister. Urmează, în câteva 
săptămâni, să intre pe circuitul de avizare interministerială, după 
care va fi prezentat în guvern, spre aprobare.

„Proiectul de Hotărâre de Guvern este în avizare la Ministerul 
și până la finalul lunii va intra în circuitul de avizare 
interministerial. Sper să fie susținut și de guvern și celelalte 
ministere”, a declarat Barna Tanczos, la evenimentul FOREN, 
conform Mediafax.

Ministrul Mediului și-a anunțat intenția de a interzice 
instalarea centralelor termice de apartament încă de la finalul 
anului trecut. Măsura de interzicere va viza locuințele care 
urmează să fie construite în momentul în care va apărea actul 
normativ. Ministrul Tánczos Barna spunea, la vremea 
respectivă, că apartamentele noi vor trebui să aibă centrală 
comună ori să fie conectate la rețelele centralizate de încălzire 
ale orașelor.

„Atât ministerul, cât și UAT-urile și cetățenii trebuie să facă 
eforturi pentru un aer mai curat. Odată cu venirea frigului, 
poluarea aerului ne pune în pericol sănătatea din ce în ce mai 
mult, pentru că în urma încălzirii locuințelor și în urma traficului 
substanțele nocive rămân blocați în straturile de aer în 
apropierea suprafeței, mai ales dacă vremea este liniștită, rece 
și uscată”, scria pe Facebook Tánczos Barna.

Interzicerea centralelor individuale, propusă de Ministerul 
Mediului, nu va afecta blocurile care au deja centrale de 
apartament, blocurile aflate în construcție sau pe cele care au 
primit autorizație de construcție, dar nu au început construcția 
efectivă.

SC Recond Com Impex SRL vinde grâu de 
sămânţă C2 Avenue, netratat la preţ de 1,5 
lei/kg şi tratat la 1,75 lei/kg. 

Relaţii la ing. Tudor, tel. 0728.251.202.

AnunţMăsuri care pot fi aplicate în perioadele 
cu temperaturi extreme

Centralele de apartament 
vor deveni istorie foarte curând. 

Legea care le interzice a 
intrat la avizare
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Preşedintele Klaus Iohannis spune că este 
în continuare nevoie de sprijin pentru Ucraina, 
dar şi pentru Republica Moldova, în contextul 
crizei economice și umanitare provocare de 
invazia rusă. El a subliniat, după summit-ul B9 
de la București, importanta demersurilor pentru 
asigurarea securităţii alimentare şi a 
consolidării relaţiilor NATO cu partenerii din 
regiune.

„Am avut astăzi un schimb de opinii de 
substanţă cu privire la evoluţiile recente de 
securitate, dar şi privind răspunsul aliat la 
acestea, mai ales în pregătirea deciziilor de la 
Summitul NATO de la Madrid. Dialogul de 
astăzi a evidenţiat, o dată în plus, angajamentul 
nostru ferm de a contribui activ la realizarea 
obiectivelor NATO. Am subliniat şi în acest 
context necesitatea ca viitorul concept strategic 
al NATO să reflecte cât mai adecvat şi realist 
noi parametri de securitate, să acorde prioritate 
apărării colective, să definească Rusia ca 
ameninţare şi să consolideze Alianţa pe toate 
palierele pentru a face faţă tuturor provocărilor 
din prezent şi din viitor.

Apărarea colectivă este şi trebuie să 
rămână sarcina fundamentală, prioritară a 
NATO. Legătura transatlantică şi articolul 5 al 
tratatului de la Washington fac din NATO cea 
mai puternică alianţă politico-militară din 
istorie”, a spus Klaus Iohannis.

„Bucureşti 9 este un format care a devenit cu 
atât mai necesar în aceste momente, în care ne 
confruntăm la graniţa Alianţei cu un conflict 
deschis, care generează pierderi de vieţi 
omeneşti şi propagă insecuritate în regiune şi 
în tot spaţiul euro-atlantic”, a adăugat el.

„Regiunea Mării Negre are o importanţă 
strategică pentru securitatea NATO, iar 
viitoarele măsuri de descurajare trebuie să 
analizeze cu prioritate nevoile de securitate ale 
zonei”, a mai spus președintele.

Iohannis a mai spus că România a depus 
eforturi susţinute pentru a sprijini nu doar 
Ucraina, ci şi Republica Moldova şi a făcut 
eforturi  pentru asigurarea securităţ i i  
alimentare, în condițiile în care războiul 
declanșat de Rusia are consecințe și în plan 
umanitar și economic.

„În acelaşi timp, un alt subiect important 
abordat în cadrul discuţiilor a fost acela al 
consecinţelor multiple pe care războiul le 
regenerează, nu doar din perspectiva de 
securitate, ci şi în plan umanitar şi economic. În 
acest sens, un accent deosebit a fost pus pe 
nevoia de a sprijini în continuare Ucraina şi 
poporul ucrainean. Am reiterat cu această 
ocazie faptul că România a depus eforturi 
susținute pentru a sprijini umanitar Ucraina, dar 
și Republica Moldova. Am subliniat și în acest 
context importanța demersurilor pentru 
asigurarea securității alimentare, domeniu în 
care România deja oferă un sprijin consistent”, 
a spus președintele.

„De asemenea, am susținut perspectiva 
consolidării relațiilor NATO cu partenerii din 
regiune, profund expuși la presiunile și 
agresiunea Rusiei. Totodată, am exprimat 
susținerea fermă a României pentru politica 
NATO a uşilor deschise şi pentru aderarea 
Suediei şi Finlandei la Alianţă”, a mai spus 
preşedintele.

În România, țara tuturor posibilităților, e pe cale să se 
instaureze în locul unui stat eșuat, un altul și mai anacronic, 
militarizat, polițienesc, cu libertăți și drepturi mai puține 
pentru cetățeni, cu mai puțină vlagă pentru democrație, dar 
cu mai multă putere pentru președinte și pentru păpușarii din 
servicii.

Dacă pachetul de legi privind securitatea națională n-ar fi 
ajuns la opinia publică, spre marea supărare a locatarului de 
la Cotroceni, injecția securistică a politicienilor noștri ar fi 
generat un stat pe lângă care ficțiunea lui Orwel pare un 
model de democrație. Așa, mai există o șansă ca România să 
nu se scufunde definitiv într-un destin minor, care, peste ani, 
să ne facă să ne uităm cu jind la Bulgaria, ca să nu mai vorbim 
de Ungaria, Polonia, Slovenia, Slovacia, Cehia și țările 
baltice, fostele noastre partenere de lagăr înainte de 1989. 
Dar asta cu condiția ca România să se trezească din 
amorțirea în care au cufundat-o nu „barbarii de tirani”, ci cea 
mai incapabilă și fără orizont clasă politică din îndelungata sa 
istorie.

Tontovanii din Guvern, Parlament și din partide, alături de 
unii dintre temporarii locatari de la Cotroceni au scos 
România din rândul lumii, adică al țărilor care se dezvoltă, 
punând-o să se hrănească din împrumuturi, în timp ce ei se 
bagă în seamă printr-o slugărnicie grețoasă cu noile Înalte 
Porți. De 32 de ani n-au fost în stare să elaboreze și să pună 
în practică un proiect de țară, singura realizare notabilă fiind 
accederea în UE și în NATO, ai căror realizatori au căzut 
victime „statului de drept” instaurat de Traian Băsescu și 
Monica Macovei, având-o drept vârf de lance pe Codruța 
Koveși, actualul procuror european și posibil candidat la 
președinție la viitoarele alegeri din 2024.

Puținele minți lucide, care au și curajul de a vorbi public, 
spun că „toate cele zece proiecte de lege care vor să 
instaureze în regim de urgență o formă de totalitarism 
exercitat prin serviciile secrete” au fost elaborate și 
asamblate fără nicio implicare a Parlamentului, ci printr-o 
„operațiune interministerială” „sub umbrela Ministerului 
Apărării Naționale”, Armata fiind pusă să gireze, cu 
încrederea de care se bucură, această malversațiune 
neconstituțională.

Iar dacă asta se va întâmpla, ceea ce va urma are 
dimensiuni apocaliptice, după cum demonstrează unul dintre 
cei mai curajoși comentatori ai realității românești: „Când 
asta chiar se întâmplă, corpul social se degradează, 
libertățile sângerează, iar din organele statului de drept 
începe să curgă un puroi care vestește dictatura”.

Nu-i așa că „se sparie gândul”, vorba cronicarului?
Șt. B.

Pamfletul din nou

Unde ești tu, Orwel,
 doamne?

Par lamen ta r i i  vo r  sã  
introducã în Codul Muncii un 
nou tip de contract de muncã cu 
un numãr minim, de zero ore, 
pe sãptãmânã. Mai exact, 
angajatorul nu este obligat sã 
garanteze un numãr minim de 
ore, iar angajatul va fi plãtit atât 
cât muncește.

Ultimii doi ani au arãtat 
statului, cât și mediului de 
afaceri cã programul de muncã 
poate fi flexibil, astfel cã un 
proiect inițiat de senatori ai 
PSD prevede introducerea 
unui contract de muncã cu 
minim 0 ore pe sãptãmânã.

Inițiatorii spun cã un astfel 
de contract ar putea aduce 
beneficii angajatului. În primul 
rând, flexibilitatea programului, 
plata în funcție de orele 

muncite și beneficiile asociate 
contractului standard de 
muncã.

Inițiativa este privitã cu 
scepticism

Românii privesc cu destul 
scepticism un astfel de demers.

„N-am încredere, nu, n-am 
încredere în sistemul ãsta”, 

spune un bãrbat.
„Ideea este cã ar trebui sã 

se plãteascã și taxe în urma 
contractului, nu?  Ar fi mult mai 
OK, pentru cã așa i s-ar bãga 
anagajatului și o vechime în 
spate pentru pensie”, aratã un 
tânãr.

„Este o glumițã așa de prost 
gust, la parlamentarii noștri te 
aștepti la orice”, comenteazã 
un al treilea interlocutor.

La prima vedere, specialiștii 

în resurse umane spun cã 
propunerea ar putea fi bunã.

„La nivel social este un 
mare, mare beneficiu, pentru 
cã o sã integreze o mulțime de 
oameni. Sunt foarte multe 
companii care au nevoi foarte 
fluctuante de forțã de muncã, 
cum sunt unii care au vara 
foarte multã nevoie de forțã de 
muncã sau dimpotrivã, iarna”, 
aratã George Butunoiu, expert 
în HR.

Acest tip de contract ar 
putea introduce în câmpul 
muncii și oameni care practicã 
activitãți periodice, precum 
consultanțã jur idicã sau 
tehnicã, zilieri sau grãdinari.

Existã însã și o incertitudine 
cu privire momentul în care 
este propusã aceastã mãsurã.

„Mi se pare prea avantajos 
ca sã fie credibil, sã nu fie ceva 
dubios la mijloc, fiindcã nu vãd 
logica, dupã ce zeci de ani 
toatã lumea a spus cã așa ar 
trebui sã fie și n-a fost așa, nu 
vãd ce s-a întâmplat brusc 
acum”, subliniazã George 
Butunoiu.

C o n f o r m  p r o i e c t u l u i ,  
drepturile salariale se acordă în 
funcție de orele lucrate, potrivit 
numărului de ore consemnate 
de angajator în pontaje.

Contractul cu zero ore pe săptămânâ, un nou
 proiect preconizat pentru piața

 muncii din România

Iohannis: România a sprijinit umanitar Ucraina, 
dar și Republica Moldova

Premierul Nicolae Ciucă spune că Mineriada din 13-15 iunie 
1990 reprezintă o pagină din istoria recentă a României și că 
societatea românească nu mai trebuie să devină vreodată 
victimă a diversiunilor şi propagandei mincinoase.

„Se împlinesc 32 de ani de la unul dintre cele mai dureroase 
momente ale istoriei noastre post-decembriste, Mineriada din 
13-15 iunie 1990, prin care manifestația-maraton a societății 
civile împotriva neo-comunismului, desfășurată în Piața 
Universității, a fost înăbușită prin instigarea unor români 
împotriva altor români”, arată Ciucă în mesajul său.

FB: „Evenimentele din primăvara-vara anului 1990 reprezintă 
o pagină din istoria recentă, asupra căreia suntem datori să 
reflectăm, pentru ca societatea românească să nu mai devină 
vreodată victimă a diversiunilor și propagandei mincinoase”.

„România încă își căuta calea către adevărata democrație. 
Pentru cei născuți mai târziu, evenimentele din primăvara-vara 
anului 1990 reprezintă o pagină din istoria recentă, asupra căreia 
consider că suntem datori să reflectăm și unii și alții, pentru ca 
societatea românească să nu mai devină vreodată victimă a 
diversiunilor și propagandei mincinoase”, a continuat premierul.

„România mizează acum pe stabilitatea și securitatea pe care 
ni le conferă apartenența la Uniunea Europeană și la Alianța 
Nord-Atlantică, dar contextul dificil creat la nivel global de 
agresiunea militară a Rusiei asupra Ucrainei ne obligă să 
rămânem prudenți, să filtrăm obiectiv orice informații, să 
conștientizăm caracterul nociv al diversiunilor promovate prin 
multitudinea canalelor de informare moderne și, nu în ultimul 
rând, să apărăm și să respectăm drepturile cetățenilor”, a 
adăugat el.

Ciucă, la 32 de ani de la Mineriada din 13-15 iunie 1990:

 Suntem datori să continuăm 
consolidarea valorilor 

democratice



(urmare  din  pagina  1)
Acesta arată că există un sprijin larg față de 

moneda euro, în medie, 60% dintre 
respondenți fiind în favoarea introducerii 
acesteia. Procentele cele mai ridicate, în 
favoarea adoptării monedei euro, s-au 
înregistrat în România (77%) și Ungaria (69%), 
iar cele mai scăzute au fost în Bulgaria, Cehia 
(44% în ambele țări) și Suedia (45%).

Mai mult de jumătate dintre respondenți 
consideră că trecerea la moneda euro ar avea 

consecințe pozitive pentru țara lor (55%), însă 
56% dintre respondenți consideră că 
introducerea monedei euro va duce la o 
creștere a prețurilor.

Din sondaj reiese și faptul că gradul de 
sensibilizare cu privire la moneda unică în 
rândul cetățenilor din statele membre din afara 
zonei euro este în continuă creștere: 53% 
dintre respondenți se simt informați cu privire la 
euro, față de 51% anul trecut și 44% în 2015.

Cornelia RĂDULESCU

4 SOCIAL - ECONOMIC

(urmare  din  pagina  1)
Ajutorul financiar se acordă din oficiu, prin casele 

teritoriale de pensii și casele de pensii sectoriale.
În cazul persoanelor care beneficiază de pensie de 

urmaș, ajutorul financiar se acordă fiecărui urmaș în parte.
Ajutorul financiar se acordă în cuantumul integral de 

700 de lei, chiar dacă veniturile plătite în luna iulie sunt 
aferente unei fracțiuni din luna iulie 2022.

La stabilirea plafonului de 2000 de lei nu se au în vedere 
eventualele sume reprezentând drepturi restante aferente 
unor perioade anterioare, care se plătesc în luna iulie.

Ajutorul financiar se acordă doar persoanelor 
îndreptățite care au domiciliul în România, nu și celor care 
au locul de ședere/reședința obișnuită în străinătate. 

Ajutorul financiar se suportă din bugetul de stat, nu intră 
în calculul contribuției bănești individuale în vederea 
obținerii unui bilet de tratament balnear și nu este supus 
executării silite.

Cornelia RĂDULESCU

CJP Teleorman:

Precizări privind ajutorul 
financiar de 700 lei

Sondajul anual „Eurobarometru Flash” 
privind introducerea monedei euro

Impozitarea progresivă ar ajuta statul să echilibreze 
bugetul, adică va duce la creșterea veniturilor, spun 
reprezentanții Fondului Monetar Internațional, care vineri 
își încheie vizita de 10 zile în România. Această veste îi 
bucură pe social-democraţi, care insistă de ceva timp cu 
această idee, spre nemulţumirea liberalilor.

FMI subliniază, însă, că introducerea impozitării 
progresive este aproape imposibil de făcut de anul viitor. 
De altfel, experţii Fondului recomandă Guvernului ca întâi 
să înlăture din numeroasele scutiri de taxe și facilități de 
care beneficiază sectoare întregi ale economiei. Lărgirea 
bazei de impozitare ar putea aduce în plus la buget venituri 
echivalente cu 1,25% din Produsul Intern Brut. Bani în plus 
ar putea veni și dintr-o mai bună colectare a Taxei pe 
Valoare Adăugată și prin schimbarea sistemului de taxare 
a proprietății, astfel încât impozitul să fie mai legat de 
valoarea de piață a unei case sau a unui teren.

Astfel, potrivit calculelor FMI, o reformă fiscală va aduce 
mai mulți bani la buget prin: - eliminarea scutirilor și a 
facilităților fiscale: +1,25% din PIB; - o mai bună colectare a 
TVA: +1,5% din PIB; - reformarea taxei pe proprietate: 
+0,25% din PIB.

Declarațiile lui Jan Kees Martijn – șeful Delegației FMI în 
România: „Prima cerință, când vine vorba despre reforma 
fiscală, este să fie curățată baza de impozitare, să fie 
înlăturate multiplele scutiri și tratamentele preferențiale. 
Făcând asta, sistemul fiscal ar fi mai echitabil, s-ar ușura 
colectarea de taxe și impozite și ar crește încasările, pentru 
că mai multe persoane și-ar plăti partea.

După ce va exista o bază de impozitare mai completă și 
mai logică, autoritățile ar trebui să vadă dacă sistemul de 
taxare este unul care ar trebui să se bazeze pe cota unică 
sau pe una progresivă. Fără a avea o bază de impozitare 
clară nu poți avea nici una dintre aceste rate.

Atunci când ne gândim la taxarea progresivă, avem 
câteva argumente în favoarea sa: statul ar putea încasa 
mai mulți bani de la cei care câștigă mai mult, ceea ce ar 
ajuta la reducerea deficitului și ar duce la creșterea 
veniturilor bugetare. De asemenea, ar ajuta la reducerea 
marilor inechități legate de venituri care există în România.

Implemetarea impozitării progresive aduce provocări în 
ceea ce privește colectarea. Nu este ușor ca acest lucru să 
se facă imediat. Este nevoie ca Administrația Fiscală să 
cunoască toate sursele de venit pe care o persoană le are. 
În acest moment, informațiile sunt sursă cu sursă. Asta ar 
face dificilă introducerea taxării progresive cu succes în 
2023 și ar putea fi mai realist, ca în condițiile în care se ia 
decizia de a fi introdusă, să intre în vigoare după această 
dată. Dar este important să nu fie întârziată nicio decizie în 
acest sens”, a subliniat șeful delegației FMI în România.

Românii își vor putea face 
cont bancar gratuit pentru 
servicii de bază - pensie ori 
salariu, plăți electronice sau 
economii, dacă proiectul de 
lege anunțat joi de deputatul 
George Tuță va fi implementat.

Deputatul George Tuță a 
anunța t ,  jo i ,  în  cadru l  
” F o r u m u l u i  E d u c a ț i e i  
Financiare” că va continua să 
dezvol te ,  pr in t r -o  nouă 
inițiativă legislativă, procesul 
de incluziune financiară al 
românilor.

Tuță a anunțat, în premieră, 
că se află în debutul procedurii 
legislative proiectul acordării 
fiecărui român a unui cont 
bancar gratuit pentru servicii 
de bază - pensie ori salariu, 
plăți electronice, economisire 
primară.

”Evenimentul de astăzi are 
ca subiect educația financiară 
a românilor și nu se putea găsi 
un loc mai potrivit pentru ediția 
princeps decât Academia de 
Studii Economice. În fond, 
educația ca activitate socială 
este o datorie a sistemului de 
învățământ, cu precădere a 
celui universitar specializat. 
Ca atare, salut cu entuziasm 
această inițiativă.

Ce ar trebuie să ne 
intereseze pe toți ? Un mix 
între educație, categoric 
obligatorie, și încredere. Cele 
două sunt legate strâns, 
pentru că niciun proces 

educativ nu poate fi separat de 
încrederea acordată celui care 
educă, sau de încrederea în 
sistemul în care cel educat 
este stimulat să se implice.

Nu este un secret, oamenii 
prețuiesc azi cash-ul. Aceleași 
comunități, care la 1900 nu ar 
fi renunțat în ruptul capului la 
polul de aur, au trecut prin 
educație la a acorda încredere 
unor bilete de bancă care până 
la urmă nu erau deloc la fel de 
tangibile precum o monedă de 
metal prețios.

Acum vorbim despre cum 
creștem încrederea în altceva 
nou, mă refer aici la banii 
electronici. Sunt convins că 
mecanismele mentale ale 
reticenței sunt asemănătoare 
cu cele care au însoțit intrarea 
largă a bancnote lor  în  
circulație. Și mai știu că ce s-a 
făcut acum un secol poate fi 
repetat azi cu succes.

Când vorbim de încredere 
mă refer la toate planurile – 
s i s t e m  b a n c a r,  B a n c a  
Națională, stat, administrație 
publică, plus încrederea în cei 
care îi vor stimula pe români să 
cheltuie bani online sau să 
economisească altfel decât la 
saltea.

Însă degeaba făurim un 
plan digital și inovator de 
educație financiară dacă 
pierdem din vedere o realitate 
simplă: doar zece milioane 
dintre români au un cont 

bancar, doar una din cinci 
gospodării are asigurare și 
doar unul din 10 cetățeni ar 
putea acoperi mai mult de o 
lună de cheltuieli dacă și-ar 
pierde sursa centrală de venit. 
(...)

Folosesc participarea la 
acest eveniment pentru a 
anunța în premieră că se află 
î n  d e b u t u l  p r o c e d u r i i  
legislative proiectul acordării 
fiecărui român a unui cont 
bancar gratuit pentru servicii 
de bază - pensie ori salariu, 
plăți electronice, economisire 
primară.

Vom avea timp să analizăm 
pentru cei interesați toate 
detaliile acestui proiect, care 
v i n e  d i n  m e c a n i s m e l e  
europene, și are drept scop 
incluziunea financiară pentru 
toți cetățenii, ca parte a 
economiei digitale.

Până de curând, serviciile 
financiare au fost impuse 
aproape forțat de bănci, care 
si-au dorit clienti mulți, pe care 
să aplice comisioane mari. 
Regulile noi, pe care vrem să 
le impunem ar cere băncilor să 
accepte furnizarea unui 
serviciu financiar de bază fără 
costuri, fără comisioane, și 
care poate fi portat între bănci.

O prelungire a CNP-ului cu 
o identitate financiară pe care 
fiecare român trebuie să o 
primească gratuit", a explicat 
parlamentarul.

FMI susține impozitarea 
progresivă și recomandă
 creșterea veniturilor la

 buget din impozite

Directorul executiv al JPMorgan, Jamie 
Dimon, este de părere că barilul de petrol ar 
putea să ajungă până la prețul record de 175 de 
dolari anul acesta, informează Financial Times. 
Criza energetică, care a început când Rusia a 
strâns robinetul cu gaze pentru Europa și a atins 
niveluri fără precedent după declanșarea 
invaziei în Ucraina, este departe de a se fi 
terminat.

Potrivit digi24.ro, Energy Aspects, o firmă de 
consultanță, a spus că avem de-a face cu, 
probabil, cea mai mare creștere a prețului 
petrolului „care a existat vreodată”. Goldman 
Sachs crede că prețurile la petrol vor ajuge în 
sfertul al treilea al anului în curs la valoarea 
„medie” de 140 de dolari pentru un baril.

Cei care își mai aduc aminte, în ajunul crizei 
financiare de acum 14 ani, prețul petrolului a 
ajuns până la valoarea de 147 de dolari per baril. 
Până la Crăciunul anului 2008, cotația barilului 
de petrol scăzuse deja la 40 de dolari.

În timp ce o doză sănătoasă de scepticism 
este întotdeauna recomandată când vine vorba 
de pronosticurile despre evoluția prețurilor, nu 
trebuie să cauți prea adânc pe piața petrolului ca 
să îți dai seama că toate îngrijorările sunt 
întemeiate, scrie Financial Times.

Criza energetică, care a început când Rusia a 
strâns robinetul livrărilor de gaze spre Europa 
înainte de a afecta lanțul global de aprovizionare 
după invazia rusă a Ucrainei, este departe de a 
se fi terminat.

Cel mai probabil, lucrurile vor deveni și mai 
grele înainte de a se îmbunătăți, având 
consecințe grave pentru economia mondială 
afectată deja de creșterea inflației.

Problema principală este una simplă: nu 
există destul petrol pentru toată lumea. Și, pe 
măsură ce devine tot mai greu pentru petrolul 
rusesc lovit de sancțiuni să ajungă pe piața 
mondială, proviziile de țiței ar putea scădea încă 
și mai mult.

Cont bancar gratuit pentru fiecare român, pentru
 pensie, salariu, economii și plăţi

Financial Times: Lumea trebuie să se pregătească 
pentru cea mai mare creștere a prețului la 

petrol „care a existat vreodată”
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Mare atenție la căpușe, atrag 
atentia medicii. Insectele care 
pot fi extrem de periculoase 
trăiesc în zonele verzi - în iarbă, 
în copaci, în arbuști. Pentru a 
evita mușcăturile, ar fi bine ca 
atunci când suntem în parc sau 
la iarbă verde să purtăm haine 
care să ne acopere cât mai mult 
pielea. Însă nici măcar o 
vestimentație corectă nu oferă 
garanția protecției. Căpușele 
pot transmite boli grave precum 
encefalita capușei sau boala 
Lyme. Medicul epidemiolog 
Emilian Popovici a explicat la 
Digi24 ce avem de făcut dacă 
suntem mușcați de o căpușă.

Dr.  Em i l i an  Popov i c i :  
Căpușele, care sunt niște 
ec topa raz i ț i  ( t r ă i esc  pe  
suprafața pielii oamenilor sau 
animalelor - n.r.), sunt prezente 
începând cu sfârșitul primăverii 
și până la începutul toamnei 
cam în toate județele țării și în 
toate zonele țării. Vine vremea 
frumoasă, nu putem să spunem 
oamenilor să nu iasă afară din 
casă din cauza căpușelor, 
pentru că nu este cazul să dăm 
asemenea sfaturi, însă se pot 
lua niște măsuri de de precauție, 
iar purtatul hainelor de culoare 
deschisă este indicat atunci 
când se iese la iarbă verde, 
pentru că putem să vedem 
paraziții mai ușor pe aceste 
haine de culoare deschisă. De 
asemenea este bine ca să se 
poarte, chiar dacă este cald, 
pantaloni lungi, cămăși cu 
mânecă  lungă ,  încă l ță r i  
adecvate.

După ce am ieșit la iarbă 
verde este indicat să facem un 
duș .  De ce? Pent ru  că  
îndepărtăm prin duș paraziții 
care eventual nu au intrat în 
piele și în același timp putem 
face o inspecție a corpului.

Cum îți dai seama că ai o 
căpușă în piele și ce e de făcut

Deci, după ce am inspectat 
hainele, facem o inspecție a 
corpului și bineînțeles că dacă 
vedem că a apărut o „aluniță” 
unde nu aveam până atunci 
această aluniță ne gândim că 
poate să fie o căpușă și atunci, 
sigur că putem să luăm al doilea 

rând de măsuri și anume, să ne 
eliberăm de acest ectoparazit. 
Cum se face acest lucru?

Nu este foarte complicat. 
Sigur că dacă avem posibilitatea 
de a ne adresa unui serviciu 
medical, ne adresăm unui 
serviciu medical, iar un cadru 
medical - fie cadru mediu, fie 
medic - are și o pensă, cu care 
să poată să extragă căpușa și 
știe și tehnica pe care trebuie să 
o folosească.

Dacă nu avem însă această 
posibilitate, atunci tot cu o 
pensetă - nu trebuie să fie una 
foarte specială - putem să 
prindem corpul căpușei care 
este

deasupra tegumentului, cât 
mai aproape de tegument, și 
apoi prin rotire în sensul invers 
acelor de ceasornic să o rotim 
până când ea se eliberează. De 
ce este bună această manevră? 
Se poate trage ușor și în sus, 
însă foarte atent pentru a nu 
rupe corpul căpușei, fiindcă 
altfel, dacă capul acestui 
ectoparazit rămâne în piele, se 
pot provoca infecții locale.

De ce NU este indicat să dai 
cu spirt înainte de a extrage 
căpușa

D e  a s e m e n e a  u n i i  
recomandă să se dea cu un 
spirit pe căpușă înainte de a fi 
extrasă sau cu betadină sau prin 
încălzire. NU este indicat acest 
lucru sub nicio formă, pentru că 
într-adevăr,  căpușei  nu- i  
convine dacă pui spirt medicinal 
pe ea, iar în momentul acela ea 
poate elibera, printr-un soi de 
vărsătură, exact acei agenți 
patogeni pe care nu-i dorim în 

corpul nostru.
Deci, practic nu punem nimic 

pe căpușă și nici n-o încălzim, 
nu-i facem nimic înainte de a o 
extrage, o extragem și DUPĂ ce 
am extras-o, facem dezinfecția 
locului respectiv cu betadină sau 
cu spirt medicinal.

Es te  i nd i ca t  să  l uăm 
medicamente?

Sunt două, să spunem, 
organizații mari în lume: una 
c a r e  s u s ț i n e  u t i l i t a t e a  
t r a t a m e n t u l u i  p r e v e n t i v  
antibiotic după extragerea 
căpușei și una care nu susține 
acest lucru. Noi, aici, susținem 
utilitatea acestui tratament. Și 
este simplu: cu doxiciclină de 
100 de miligrame. Doxiciclina 
este o tetraciclină.

Dacă extragerea căpușei se 
face în primele 72 de ore după 
ce parazitul a intrat în piele, să 
spunem așa, atunci este utilă 
administrarea de doxiciclină 100 
de miligrame, 2 capsule, deci 
practic 200 de miligrame în 
prima zi și încă 100 de miligrame 
în ziua a doua.

Nu înseamnă că orice 
căpușă, dacă ne-a abordat, 
automat vom face boală Lyme 
sau encefalită de căpușă sau o 
febră hemoragică. Dar este bine 
să ne luăm niște măsuri pentru a 
nu fi acele cazuri, câte sunt ele, 
în care pot să apară asemenea 
boli grave consecutive atacului 
căpușelor.

Pentru că este un antibiotic, 
doxicilina nu se eliberează la 
liber în farmacie, așa că trebuie 
să ne adresăm medicului pentru 
rețetă.

7EDUCAŢIE - CULTURĂ - SĂNĂTATE

(urmare  din  pagina  1)
Candidații vor fi dirijați de către asistenți către locul 

destinat în sala de examen, unde vor fi așezați câte unul 
în bancă, în ordine alfabetică.

În intervalul 8.30-9.00, candidații vor fi legitimați și li se 
va explica modul de desfășurare a probei, iar începând cu 
ora 9.00, vor primi broșura cu subiectele și hârtie 
ștampilată pentru ciornă,

Candidații vor completa caseta de identificare în 
maximum 15 de minute, iar asistenții vor verifica datele 
înscrise de candidați și vor secretiza caseta. 

La probele scrise ale Evaluării Naționale 2022, 
candidații primesc subiectele sub formă de broșură, 
putând să solicite și pagini suplimentare dacă este cazul. 
Acestea se vor adăuga prin capsare în alte două locuri, 
situate între cele trei locuri inițiale. Broșura se predă la 
finalul probei și, întrucât conține subiectele și rezolvarea 
acestora, nu rămâne în posesia candidaților. 

Pentru elaborarea lucrării scrise, elevii folosesc doar 
cerneală sau pastă de culoare albastră, iar pentru 
executarea schemelor și a desenelor pot folosi și creion 
negru.

Pentru proba de la disciplina Matematică, elevii pot să 
utilizeze instrumente de desen. Se interzice folosirea, în 
timpul probelor, a mijloacelor de calcul și se folosesc doar 
colile distribuite de asistenți. 

Cornelia RĂDULESCU

Evaluare Națională, 2022

Oamenii de știință australieni au descoperit o 
specie de larvă care poate supraviețui pe o dietă cu 
polistiren. Zophobas morio, cunoscut drept un 
„supervierme”, ar putea revoluționa reciclarea, 
spun cercetătorii, potrivit BBC.

Cercetătorii australieni cred că larvele 
gândacului digeră plasticul printr-o enzimă 
intestinală, ceea ce ar putea fi semnificativ pentru 
progresele în reciclare.

„Superviermii sunt ca miniplantele de reciclare, 
mărunțind polistirenul cu gura și apoi hrănind 
bacteriile intestinale cu el”, a spus dr. Chris Rinke.

Echipa Universității din Queensland a hrănit trei 
grupuri de superviermi cu diete diferite pe parcursul 
a trei săptămâni, iar lotul care a mâncat polistiren 
chiar a reușit să ia în greutate.

Oamenii de știința au descoperit că mai multe 
enzime din intestinul superviermilor au capacitatea 
de a degrada polistirenul și stirenul. Ambele sunt de 

obicei folosite în confecționarea caserolelor și în 
alte produse, cum ar fi izolația termică sau piesele 
auto.

Cu toate acestea, este puțin probabil ca această 
cercetare să conducă la înființarea unor ferme 
masive de viermi care se dublează ca plante de 
reciclare.

În schimb, ei speră să identifice care enzimă 
este cea mai eficientă, astfel încât să poată fi 
reprodusă la scară mare pentru reciclare. Plasticul 
ar fi apoi mărunțit mecanic, înainte de a fi tratat cu 
enzima, se arată în cercetarea publicată în 
Microbial Genomics.

Produșii descompuși din această reacție ar pot 
fi folosiți apoi pentru a crea bioplastic.

Acest studiu ajută la înțelegerea modului în care 
bacteriile din intestinul (superviermilor) fac acest 
lucru la nivel molecular”, a spus profesorul Jackson 
pentru Australian Broadcasting Corporation.

Cercetătorii au descoperit că o examinare a vaselor de 
sânge ale ochiului ar putea ajuta la identificarea persoanelor 
care pot avea probleme cardiace.

Potrivit unui studiu, o simplă examinare non-invazivă a 
ochilor poate stabili dacă există risc de atac de cord, scrie 
The Guardian.

Combinarea informațiilor obținute despre dispunerea 
vaselor de sânge din retină cu factorii clinici tradiționali le-a 
permis cercetătorilor să identifice mai bine riscul de a face 
atac de cord.

Rezumatul studiului va fi prezentat luni, la conferința 
anuală a Societății Europene de Genetică din Viena. La 
eveniment se vor prezenta detalii despre informațiile 
adunate în cadrul studiului care a vizat stilul de viață a 
500.000 de persoane din Marea Britanie.

Au fost luați în calcul factori demografici, vârsta, sexul, 
tensiunea arterială, indicele de masă corporală și dacă 
persoanele sunt fumătoare. Apoi, s-a analizat dacă se poate 
stabili o legătură între analiza pe retină și infarct.

Ana Villaplana-Velasco, doctorand la Universitatea din 
Edinburgh, a declarat: "În mod surprinzător, am descoperit 
că modelul nostru a fost capabil să identifice mai bine 
participanții cu risc scăzut sau ridicat de infarct miocardic 
comparativ cu modele clasice care se referă doar la 
aspectele demografice. Modelul a fost îmbunătățit prin faptul 
că s-au adăugat și detalii privind tendința genetică de a face 
atac de cord".

Vârsta medie la care oamenii pot suferi un atac de cord 
este de 60 de ani.

Cercetătorii speră că în viitor, o simplă examinare a 
retinei poate oferi suficiente informații pentru a identifica 
persoanele expuse riscului.

"Acest lucru le-ar permite medicilor să sugereze 
comportamente care ar putea reduce riscul, cum ar fi 
renunțarea la fumat și menținerea colesterolului și a tensiunii 
arteriale normale", a spus Villaplana-Velasco

Cercetătorii cred că este posibil ca fiecare afecțiune să 
aibă un profil unic de variație a retinei și sugerează că 
descoperirile lor pot fi utile în identificarea tendinței către alte 
boli. Villaplana-Velasco a precizat că ar dori să repete 
analiza separat la bărbați și la femei pentru a vedea dacă 
acest lucru poate oferi o imagine și mai clară asupra riscului 
de infarct.

O simplă examinare a
 ochiului poate prezice riscul 

de atac de cord (studiu)

Cum se scoate o căpușă din piele și ce 
greșeală trebuie evitată

O nouă specie de „superviermi” care mănâncă
 plastic ar putea revoluționa reciclarea
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Seven Kings este un 
cartier al orașului Ilford din 
Londra, Anglia, parte a 
districtului Redbridge. Situat 
la aproximativ trei kilometri 
de centrul orașului Ilford, 
Seven Kings face parte din 
orașul Ilford. Din punct de 
vedere istoric, a făcut parte 
din Essex, a făcut parte din 
Municipiul Borough of Ilford 
până în 1965, când a fost 
încorpora t  în  Greater  
London. Cea mai veche notă 
înregistrată a numelui este 
S e v e k y n g g  s a u  
Sevekyngges în 1285, 
p o s i b i l  î n s e m n â n d :  

”așezarea familiei sau a adepților unui om numit Seofoca”. 
Seven Kings este situat lângă vechiul drum roman dintre Londra 
și Colchester și s-a dezvoltat rapid în secolul al XIX-lea, în urma 
construirii căii ferate Great Eastern Main Line. În 1965, parohia 
și districtul municipal Ilford au fost desființate prin Legea 
guvernării Londoneze din 1963, iar zona din Essex, care include 
Seven Kings, face parte de atunci din Greater London. În 
cartierul Seven Kings din districtul Londonez Redbridge, cel mai 
mare grup etnic este reprezentat de Indieni, urmat de Britanicii 
albi și pakistanezi. Cele mai populare Religii sunt Islamul și 
Creștinismul.

Mihail TĂNASE

Păsările care trăiesc pe malul râurilor înghit 
sute de bucăți mici de plastic pe zi, potrivit unui 
nou studiu.

Oamenii de știință spun că acestea sunt 
primele dovezi că poluanții de plastic din râuri 
sunt întâlniți la animalele sălbatice și continuă 
să urce pe lanțul trofic.

Bucăți de plastic de 5 milimetri sau mai puțin 
(microplastic), precum poliester, polipropilenă 
și nailon, sunt cei mai întâlniți poluanți din râuri.

Cercetătorii de la Universitatea Cardiff au 
analizat poluanții din plastic găsiți în păsările 
numite dipper. Specia este cunoscută pentru 
abilitățile sale de a se scufunda în râuri în 
căutarea de insecte subacvatice.

 „Aceste păsări emblematice înghit sute de 
bucăți de plastic în fiecare zi. De asemenea, își 
hrănesc și puii cu acest material”, a declarant 
profesorul Steve Ormerod de la Institutul de 
Cercetare Acvatică al Universității Cardiff.

Cercetările anterioare au demonstrate că 
jumătate din insectele din regiunea de sud a 
Țării Galilor conțin fragmente de microplastice, 
potrivit BBC.

„Faptul că atât de multe insecte din râuri sunt 
contaminate duce la concluzia inevitabilă că 
peștii, păsările și alți prădători vor ingera 
această pradă poluată. Aceasta este prima oară 
când acest tip de transfer a fost arătat atât de 
clar în animalele care trăiesc lângă râuri”, a mai 
spus cercetătorul dr. Joseph D'Souza.

Echipa de cercetători a găsit fragmente de 
microplastice în aproape jumătate din cele 166 
de mostre. Acestea au fost  extrase de la 
păsările adulte și puii lor. Cele mai mare 
concentrații de microplastice au fost găsite la 
păsările din zone urbane. Majoritatea 
microplasticelor erau derivate de la textile sau 
materiale de construcție.

După calculele cercetătorilor, această 

specie de păsări înghite în jur de 200 de mici 
fragmente de plastic în fiecare zi. Acestea 
provin de la insectele pe care le consumă.

Stud i i l e  an te r ioa re  au  a ră ta t  că  
microplasticele erau prezente chiar și în cele 
mai adânci locuri ale oceanelor. Astfel, sunt 
consumate de viețuitoare pornind de la foci 
până la păsări de mare sau acvatice.

Plasticul nu prezintă semne de deteriorare 
nici după 20 de ani petrecuţi în apele mării

Oamenii de știință germani de la centrul 
Geomar Helmholtz pentru explorarea 
oceanelor din Kiel au recuperat două pungi de 
plastic scufundate la mare adâncime în mare în 
urmă cu 20 de ani pentru a constata că acestea 
încă nu prezintă niciun semn de deteriorare, 
transmite Rador, citând ziarul belgian Le Soir.

Ei au scos din apă o pungă de plastic și 
ambalajul unui produs lactat.

„Cele două articole nu prezentau semne de 
uzură după 20 de ani de imersiune și erau ca şi 
noi”, a explicat Ștefan Krause pentru revista 
științifică „Nature”.

Potrivit cercetătorilor, acest studiu arată clar 
că materialele plastice au rămas prezente timp 
de zeci de ani în mare. Până în prezent, nu 
exista nicio dată disponibilă despre evoluţia 
plasticului în adâncurile marine

OGĂRARU IOANA-NELA, titular al Planului Urbanistic Zonal, amplasat în strada 22 
DECEMBRIE 1989, nr. 672, localitatea SAT TALPA-BASCOVENI, COM. TALPA, județul 
Teleorman, anunță publicul interesat că s-a depus documentația în vederea obținerii Avizului 
de mediu pentru avizarea PANULUI URBANISTIC ZONAL - TRANSFORMARE TEREN 
INTRAVILAN CATEGORIA DE FOLOSINTA ARABIL IN TEREN INTRAVILAN CATEGORIA 
DE FOLOSINTA ZONA COMERCIALA, pentru proiectul, MONTARE STAȚIE MIXTĂ 
DISTRIBUȚIE CARBURANȚI.

Observațiile publicului se primesc în scris la sediul APM Teleorman, str. Dunării nr. 1, 
Alexandria, zilnic, respectiv: luni-joi între orele 8:00-16:30 și vineri între orele 8:00-14:00, în 
termen de 15 zile calendaristice de la apariția anunțului.

Anunţ public nr.2

Păsările consumă sute de bucăți de plastic 
în fiecare zi

Cercetătorii de la Universitatea Princeton şi de la cea din 
Bergamo au dezvăluit tehnicile de inginerie din spatele 
domurilor din perioada renascentistă din Italia.

Experţii au analizat modul în care cupolele precum 
celebrul dom, parte din Catedrala Santa Maria del Fiore din 
Florenţa, erau construite drept structuri autoportante, fără a 
mai fi nevoie şi de alte tehnici de construcţie.

Sigrid Adriaenssens, profesor la Universitatea Princeton, a 
colaborat în cadrul unei analize cu Vittorio Paris şi Attilio 
Pizzigoni, cel din urmă fiind profesor de inginerie şi ştiinţe 
aplicate, amândoi de la Universitatea Bergamo. Studiul lor 
este primul care demonstrează fizica din spatele domurilor 
italiene renascentiste şi care explică forţele care permit 
structurilor de acest fel să fie construite fără cofrajul necesar, 
chiar şi în construcţiile moderne.

Anterior, existau doar ipoteze privind forţele care „curg” 
prin asemenea edificii şi era încă necunoscut modul în care 
acestea erau construite fără structurile temporare care le-ar fi 
susţinut în timpul lucrărilor de construcţie, potrivit TechXplore.

Pentru Adriaenssens, proiectul duce la două întrebări 
semnificative: „Cum poate omenirea să construiască structuri 
atât de impresionante fără folosirea cofrajului – care este 
inovaţia din punct de vedere mecanic?”, a întrebat aceasta. În 
al doilea rând, „ce putem învăţa?”. Există cumvă vreo 
„tehnologie uitată pe care am putea să o folosim şi în ziua de 
azi?”.

Analiza computerizată explică modul în care echilibrul este 
împărţit. Tehnica numită discrete element modelling (DEM) a 
analizat structura la diferite straturi şi stadii ale construcţiei. 
Prin intermediul acestor teste, tehnicile ar putea fi folosite şi 
pentru construcţiile moderne.

Cercetătorii anticipează că studiul acesta ar putea fi aplicat 
practic pentru dezvoltarea tehnicilor de construcţie care 
implementează folosirea dronelor şi a roboţilor. Astfel, prin 
folosirea acestor maşinării, siguranţa muncitorilor umani, 
precum şi viteza de construcţie, ar putea fi intensificate, dar şi 
costurile de construire cu mult reduse.

Un alt avantaj al descoperirii acestor tehnici de construire 
din surse antice îl constituie avantajele ecologice. „Industria 
de construcţii este una dintre cele mai risipitoare, aşa că dacă 
nu schimbăm nimic, vom avea în continuare multe deşeuri de 
pe urma sa”, a explicat Adriaenssens, care este interesată să 
folosească drone pentru construirea de acoperişuri care nu 
necesită cofraj şi se pot susţine singure (autoportante).

România reală
În scaunul cu rotile prin Londra:

Cartierul Seven Kings / Șapte Regi

Cercetătorii au 
desluşit misterul domurilor

 renascentiste italiene

Manuscrisele de la Marea 
Moartă, o colecție de texte 
religioase care datează din 
secolul III înaintea erei 
noastre, au atras în ultimele 
decenii atenția oamenilor de 
știință. De-a lungul timpului, 
din cauza condițiilor de 
mediu și a modului de 
depozitare acestea s-au 
fragmentat, ceea ce i-a 
determinat pe oamenii de 
ș t i i n ț ă  s ă  a n a l i z e z e  
individual fiecare fragment 
rezultat. Unele dintre aceste 
fragmente, considerat goale, 
a s c u n d ,  c o n f o r m ,  
cercetătorilor  bucăți de text, 
vizibile doar cu ajutorul 
imagisticii multispectrale, 
notează Science Alert.

Fragmentele misterioase 
au fost donate de către 
guvernul iordanian expertului 
în piele și papirus Ronald 
Reed, de la Universitatea 

Leeds, pentru a fi studiate, dat 
fiind faptul că pe acestea nu se 
vedeau urme vizibile de 
cerneală a făcut ca acestea să 
nu fie considerate importante 
de către oamenii de știință.

În anul 1997, colecția dr. 
Reed a fost donată către 
Universitatea Manchester, 
Regatul Unit, iar acolo 
profesoara Joan Taylor, de la 
Colegiul Regal din Londra a 
ajuns la concluzia că aceste 
pergamente ascund mai mult 
decât se poate vedea cu 
ochiul liber.

Echipa coordonată de 

către dr. Taylor a adunat și 
scanat 51 de fragmente din 
colecția dr. Reed și au 
descoperit șase care au fost 
studiate în amănunt. Pe patru 
dintre aceste texte au fost 

identificate bucăți de text 
scrise în aramaică cu 
ajutorul unei cerneli pe bază 
carbon.

D e s c o p e r i r e a  u n o r  
caractere pe o fragmente de 
pergament poate părea 
minoră, dar în contextul 
s t u d i i l o r  d e s p r e  

manuscriselor de la Marea 
Moartă, nicio descoperire nu 
poate fi considerată banală. 
As ta  deoarece  f i eca re  
fragment poate sta la baza 
unei noi descoperiri. Dar și din 
cauza faptului că unele dintre 
aceste fragmente pot valora 
chiar și câteva milioane de 
euro, ceea ce, din nefericire, 
naște o piață a falsurilor.

Fragmente ale manuscriselor de la Marea Moartă 
despre care se credea că sunt goale 

ascund bucați de text



1736: S-a născut Charles Augustin Coulomb, fizician 

francez (d. 1806).

1899: S-a născut George 

Călinescu, scriitor, critic 

literar român (d. 1965).

1920: S-a născut Mihai 

Brediceanu, compozitor și 

dirijor român (d. 2005).

1927: A murit Jerome K. 

Jerome, scriitor englez (n. 

1859).

1931: S-a născut Eugen 

Trofin, antrenor de handbal 

din România (d. 2009).

1932: A murit Nicolae 

Vermont, pictor român (n. 

1866).

1936: S-a născut Cornel Coman, actor român de teatru și 

film (d. 1981).

1936: A murit Maxim Gorki, romancier și dramaturg rus (n. 

1868).

1985: Semnarea Tratatului de la Schengen, privitor la 

suprimarea controalelor la frontierele europene.

Ziua Internațională a Donatorilor de Sânge.
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07:00 Telejurnal matinal 10:00 
Agrostrategia 10:30 Fermierii 
Romaniei 11:00 Guşti! Şi apoi 
mănanci 11:30 Pofticioşi, la cratiţă! 
12:00 Teleshopping 12:30 Tribuna 
partidelor parlamentare 13:00 Atelier 
de sănătate 14:00 Telejurnal 14:54 
Vorbeşte corect! 15:00 Maghiara de 
pe unu 16:50 Inspiră Romania 17:40 
Dong Yi, concubina regelui 18:55 Zi 
de zi 19:00 Dincolo de alb şi negru 
19:45 Sport 20:00 Telejurnal

HOROSCOP - PROGRAM TV

Horoscop 14 Iunie

In ten t iona t i  sa  
incepeti o activitate 
noua, dar va lipseste 
simtul practic. Va 
recomandam sa mai 
asteptati. S-ar putea 
sa aveti mici probleme 
de sanatate. Este 
ceva trecator! 

Dimineata sunteti 
foarte sensibil si nu 
sunteti multumit de 
nimic. Spre seara, 
primiti vesti de la o 
ruda, daca nu cumva 
chiar va viziteaza. 
Oricum, va revine 
buna dispozitie.

Se pare ca nu 
sunteti foarte inspirat 
in ceea ce priveste 
relatiile sociale. Va 
sfatuim sa nu faceti 
n ic i  o  invest i t ie .  
Relatiile sentimentale 
trec printr-o perioada 
favorabila. 

S-ar putea sa nu va 
simtiti in forma si sa 
nu puteti termina ce 
ati inceput. Dupa-
amiaza sunteti invitat 
la o petrecere unde va 
simtiti foarte bine 
alaturi de partenerul 
de viata.

D i m i n e a t a ,  u n  
prieten va cere o mana 
de ajutor in afaceri si 
veti avea de castigat 
daca nu il refuzati. 
Dupa o zi destul de 
agitata, petreceti o 
seara romantica cu 
persoana iubita.

Astazi nu stati prea 
bine cu simtul practic. 
Evitati discutiile in 
contradictoriu. Nu 
refuzati ajutorul celor 
din jur! Sfaturile unui 
prieten cu experienta 
va sunt de mare folos.

D i m i n e a t a  e s t e  
posibil sa aveti mici 
d i f icu l ta t i  pe p lan 
sentimental. Cu o vorba 
buna, puteti dezamorsa 
o discutie pornita din 
nimic. Curand veti primi 
o  s u m a  d e  b a n i  
neasteptata.

Se pare ca intuitia 
nu prea va ajuta 
astazi. Va sfatuim sa 
tineti cont de sfaturile 
unei persoane mai in 
varsta din familie. 
Odihniti-va mai mult si 
c a u t a t i  s a  v a  
destindeti!  

Dimineata s-ar  
putea sa fiti acuzat de 
colegi ca nu sunteti 
consecvent. Dupa-
amiaza pr imi t i  o  
importanta suma de 
bani. Este posibil sa 
ave t i  d iscu t i i  cu  
partenerul de viata!

Dimineata aflati ca o 
c u n o s t i n t a  s - a  
imbolnavit grav. Va 
implicati si faceti mai 
multe drumuri. In a 
doua parte a zilei, 
sfaturile unei rude va 
ajuta sa va clarificati 
s e n t i m e n t e l e  
contradictorii.

S o s i r e a  u n o r  
musafiri va obliga sa 
va schimbati planurile. 
Daca va roaga sa ii 
ajutati cu ceva, nu 
refuzati. Spre seara, s-
ar putea ca un prieten 
de familie sa va dea o 
veste neplacuta. 

Sunteti hotarat sa 
rezolvati o problema 
financiara care va 
sacaie. Daca vi se 
p r o p u n e  s a  v a  
asociati intr-o afacere, 
nu ezitati. Tineti cont 
s i  d e  p a r e r e a  
partenerului de viata!

BERBEC TAUR GEMENI RAC

LEU FECIOARĂ BALANŢA SCORPION

SĂGETĂTOR CAPRICORN VĂRSĂTOR PEŞTI

Semnificaţii istorice pentru 

07:00 Ştirile Pro Tv 10:30 
Vorbeşte lumea 13:00 Ştirile 
Pro Tv 14:00 Lecţii de viaţă 
15:00 La Maruţă 17:00 Ştirile 
Pro Tv 18:00 Ce spun românii 
19:00 Ştirile Pro Tv 20:30 Las 
fierbinți 21:30 Bun venit în 
junglă! 23:30 Ştirile Pro Tv 
00:00 Operaţiunea Hunter 
Killer (R)

08:00 Neatza cu Răzvan 
şi Dani 12:00 Observator 
14:00 Povești de familie 
15 :00  Mi reasa 17 :00  
Observator 18:00 Prețul cel 
bun 19:00 Observator 20:30 
Temptation Island - Insula 
iubirii 00:00 Observator – 
Sport 00:30 Zi după zi

07:00 Știrile Kanal D 
08:00 Dimineata cu noi 
10:00 Casa iubirii 12:00 
Știrile Kanal D 13:00 În 
căutarea adevărului 15:00 
Casa iubirii 17:30 Jocul 
cuvintelor cu Dan Negru 
19:00 Știrile Kanal D 20:00 
Mă numesc Zuleyha 22:30 
Strada speranţei (R)

07:00 Starea naţiei (R) 08:00 
Focus la prima oră 10:00 Hai cu 
fetele! (R) 11:00 Insider politic 
(R) 12:00 Teleshopping 14:00 
Focus 15:00 Exclusiv VIP 
18:00 Focus 18 19:30 Flash 
monden 20:00 Starea naţiei 
21:00 Studio meci UEFA 21:45 
Fo tba l  L i ga  Na t i un i l o r :  
Romania – Muntenegru 00:00 
Studio meci UEFA

08:45 George și Dragonul 
(R) 10:30 La bloc (R) 12:45 
Familia Flintstone: Aventuri 
în Epoca de Piatră (R) 14:30 
Tonul perfect 3: Ultima 
strigare (R) 16:15 Zeus și 
Roxanne 18:15 La bloc 
20:30 Spioni de elită  23:00 
S-a furat mireasa 01:00 
Spioni de elită (R)

07:00 Generaţia Fit 07:30 
România…în bucate (R) 08:00 
Memorialul Durerii 09:00 Comisarul 
Rex (R) 10:00 Documentar 11:00 
Câştigă România! 12:00 Telejurnal 
TVR 2 13:00 Cultura minorităţilor 
13:30 Cap compas (R) 14:00 
Documenta r  15 :00  Magaz in  
Deutsche Welle 15:30 România…în 
bucate 16:00 Mândrie şi pasiune 
16:50 Filler 17:00 Concert - 
Sărbătoarea muzicii 18:00 Ora de 
ştiri 18:50 E vremea ta! 

07:45 Firewall - Program 
de protectie 09:30 Se-ncinge 
treaba!  11:05 355 13:00 
Divergent  15:10 Nouă vieți 
16:30 Soția călătorului în 
timp 18:10 Bumblebee 20:00 
Sub aceeași stea 22:10 
Răpirea lui Freddy Heineken 
23:40 Visul alb 01:35 Marea 
mahmureală 3
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Vrei să fii zilnic la curent cu cele mai importante ştiri din judeţul tău, dar nu ai timp 
de pierdut pentru a sta la coadă la chioşcurile de ziare? De acum cotidianul MARA 
vine la tine acasă. Decupează talonul de abonament din ziar, achită în contul 
RO55CECETR0101RON0427628, deschis la CEC BANK Alexandria suma 
aferentă lunilor de abonament alese şi expediază talonul de abonament + copia 
chitanţei de plată pe adresa cotidianului MARA: Alexandria, Str. Libertăţii, nr. 271, Bl. 
L4 sau pe fax. 0347/80.44.48 sau poţi veni direct la sediul cotidianului şi de luna 
următoare ziarul MARA vine la tine la uşă.

Cotidianul MARA vine la tine acasă

Talon de abonament

Persoana fizică: Numele _______________ Prenumele ________________
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Doresc să achiziţionez un abonament la cotidianul MARA începând cu luna 
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Vlad Chiricheș (32 de ani) și Ionuț Radu (25 
de ani) au șanse mari să schimbe echipele în 
această vară, iar cei doi internaționali români 
pot continua în Italia.

Chiricheș evoluează în acest moment 
pentru Sassuolo, însă a fost ofertat în ultima 
vreme de formații precum Monza sau 
Galatasaray. De cealaltă parte, Radu are șanse 
minime să mai continue la Inter Milano, iar 
agentul portarului român spunea în urmă cu 
mai multe zile că acesta nu duce lipsă de 
propuneri, iar o decizie finală ar urma să fie 
luată în perioada următoare.

Este vorba despre Cremonese, echipă care 
tocmai a promovat în prima ligă din Italia. 
Gruparea din Lombardia îi dorește atât pe Vlad 
Chiricheș, cât și pe Ionuț Radu, iar cei doi 
"tricolori" pot evolua împreună din sezonul 
viitor, anunță italienii.

"Cremonese, cu Massimiliano Alvini pe 
bancă, vrea să îl aibă pe Vlad Chiricheş în 

defensivă şi pe Ionuţ Radu între buturi", au titrat 
cei de la ilovepalermocalcio.com, care citează 
Corriere dello Sport.

Oscar Damiani, impresarul lui Ionuț Radu, a 
vorbit din nou despre situația goalkeeper-ului 
român și a oferit ultimele informații despre 
viitorul acestuia. Agentul a recunoscut că Radu 
va pleca de la Inter în următoarea perioadă, 
însă a dezvăluit că portarul nu duce lipsă de 
oferte și este dorit de mai multe cluburi din 
străinătate.

"Pentru dezvoltarea lui este bine să joace și 
să aibă experiențe de titular sau în orice caz să 
meargă într-un mediu în care să se bată de la 
egal la egal. Asta se poate întâmpla la echipele 
din Italia, mai ales dintre cele care au promovat 
acum. Ne dorim să facem cea mai bună alegere 
pentru el.

(n.r. care sunt planurile sale) Plecarea sub 
formă de împrumut. Pentru mine, Radu are 
toate calitățile pentru a deveni portarul numărul 
unu al lui Inter și poate într-un an sau doi va 
putea să se întoarcă la Milano și să o facă. A 
făcut acea greșeală cu Bologna, dar numai așa 
poți să crești și să te îmbunătățești.

(n.r. despre interesul lui Cremonese) Poate 
fi o opțiune. Cu siguranță le place de el, dar 
trebuie să vedem dacă portarul lor va pleca. 
Cremonese este o echipă frumoasă, există un 
centru sportiv frumos, un club serios și pentru el 
ar fi o soluție bună. Dar sunt și altele. Echipe din 
Spania și Franța și-l doresc și vom găși o soluție 
care trebuie să fie totuși cea mai potrivită.

(n.r. preferă Radu să rămână în Italia sau să 
plece în străînătate?) Prioritatea lui este să 
joace la un club care îl respectă. Din străinătate 
are multe solicitări, avem de unde alege", a 
spus Oscar Damiani.

UTA Arad a anunţat, vineri seara, pe site-ul oficial al 
clubului, că va susţine patru jocuri de verificare în cadrul 
cantonamentului de la Rogla (Slovenia).

Formaţia pregătită de Ilie Poenaru va disputa primul 
meci amical pe 24 iunie, cu Mariţa Plovdiv (din liga a doua 
bulgară), pe 27 iunie va întâlni Vojvodina Novi Sad (prima 
ligă din Serbia, locul 7 în sezonul trecut), pe 30 iunie va 
înfrunta echipa Partizani Tirana (prima ligă albaneză), iar 
pe 30 iunie va juca împotriva echipei sârbe Radnicki Nis 
(locul 5 în prima ligă sârbă).

Cantonamentul va începe pe 20 iunie şi se va încheia pe 
1 iulie.

Claudiu Keșeru a fost prezentat la UTA în cadrul unei 
conferințe de presă, luni, la care a fost prezent și patronul 
Alexandru Meszar. Atacantul a transmis că va da totul 
pentru gruparea arădeană și că se bucură că, după ultima 
jumătate de an, în care a jucat puțin la FCSB și a fost 
criticat de Gigi Becali, are un moment de ”liniște”.

”Mă bucur să fiu astăzi aici. E un moment, primul 
moment de relaxare după aproape șase luni. Mă bucur că 
într-un final am decid să-mi decid viitorul și că astăzi 
suntem aici. Mă bucur că mă alătur unui proiect foarte 
interesant, unui club de tradiție, dintr-un oraș însetat de 
performanță.

Vreau să vă asigur de un singur lucru, indiferent de ce se 
va întâmpla pe teren, eu voi da tot ce am. Că va ieși cum 
vrea toată lumea, că va ieși mai puțin, eu voi da totul”, a 
declarat Claudiu Keșeru.

Restaurantul “Riviera” din cadrul Complexului 
turistic “Mara” organizează la cererea 
dumneavoastră nunți, botezuri, simpozioane, baluri, 
banchete, orice tip de recepție și sărbătorirea 
oricăror evenimente din viața dumneavoastră.

În mod excepțional, Restaurantul “Riviera” vă 
oferă în anul 2022 posibilitatea de a organiza în 
zilele de sâmbătă și duminică nunți și botezuri, 
indiferent de numărul invitaților.

Pentru relații suplimentare vă așteptăm la 
sediul unității din zona Peco sau 

la telefon: 0723.148613.

Laurențiu Reghecampf (46 
de ani) are un viitor incert la 
U n i v e r s i t a t e a  C r a i o v a ,  
formație cu care mai are 
contract valabil pentru încă un 
sezon.

Sosit vara trecută în Bănie, 
Reghecampf nu a reușit să 
câștige campionatul în Liga 1 
și nici să pună mâna pe Cupa 
României. Cu toate acestea, 
oltenii vor juca în preliminariile 
Conference League, însă 
acest lucru pare că nu a fost 
suficient pentru patronul Mihai 
Rotaru.

Varianta Mirel Rădoi pare 
că îl tentează cel mai tare pe 
patronul Universității Craiova. 
Fostul selecționer a mai fost în 
"cărți" pentru a prelua formația 
din Bănie și în trecut, iar Ovidiu 
Burcă crede că Rădoi este un 
antrenor care s-ar potrivit de 
minune atmosferei din Oltenia.

"Rădoi este un antrenor 
care are o experiență foarte 
mare, deși este foarte tânăr. A 
antrenat la cel mai înalt nivel, 
totuși cred eu că prea repede. 
Faptul că nu a reușit la 
naționala mare a fost un 
moment complicat pentru el, 
care l-a oprit din evoluția lui. Și 
mie îmi place Rădoi, ținând 
cont și de specificul din 
Oltenia, Mirel Rădoi este un 
antrenor care s-ar potrivi la 

Universitatea Craiova”, a 
declarat Ovidiu Burcă.

C l a u z a  p r i n  c a r e  
Universitatea Craiova l-ar 
putea da afară pe Laurenţiu 
Reghecampf fără să plătească 
300.000 de euro. Totuşi, dacă 
se va ajunge la un litigiu, clubul 
s-ar putea prevala de o clauză 
din contract care nu a fost 
îndeplinită de antrenorul 
principal.

La punctul 2 din document, 
acolo unde sunt trecute 
"Obligaţiile principale ale 
antrenorului" este stipulat: f) 
obligația de a îndeplini 
obiectivul de performanță al 
Clubului, respectiv în tururile 
p r e l i m i n a r e  a l e  U E FA 
Champions League / Europa 

League.
Conform acestei clauze, 

singurul mod în care echipa 
putea juca în preliminariile 
celor două competiţii era 
câştigarea campionatului!

Totuşi, nu este exclus ca, 
juridic, clauza să poată fi 
extinsă la calificarea în 
preliminariile Conference 
League, obţinută de echipa lui 
Reghecampf prin victoria cu 

FC Botoşani, scor 2-0.
Conform înţelegerii dintre 

Reghecampf şi Universitatea 
Craiova, dacă una dintre părţi 
denunţă unilateral contractul 
trebuie să fie făcută printr-o 
notificare prealabilă de 14 zile, 
iar plata se face în termen de 
30 de zile.

O echipă din Serie A vrea să se întărească
 cu Vlad Chiricheș și Ionuț Radu

 din sezonul viitor

UTA Arad și-a stabilit 
patru partide de verificare

 în cantonamentul din
 Slovenia

Mirel Rădoi, considerat antrenorul ideal 
pentru înlocuirea lui Laurențiu Reghecampf
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